
 

 PROTOKÓŁ Nr II/2006 

z Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 06  grudnia 2006 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył obrady II Sesji Rady 

Gminy. Przywitał Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Sekretarza Gminy – Panią Alicj ę 

Hoppen-Anyszko,  Radcę Prawnego – Panią Leontynę Przewłocką-Grzegorczyn Skarbnika 

Gminy – Jarosława Wisza oraz zebranych radnych i sołtysów Gminy Skąpe. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał porządek obrad. 

Powiedział, iŜ na 15 radnych obecnych jest 14 i podjęte uchwały będą miały moc 

obowiązującą. Po czym zaproponował zmianę polegająca na zdjęciu z porządku 

następujących uchwał: 

Punkt   5  d uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych 

Punkt 5 e uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2007 r. dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Skąpem; 

Punkt 5 f uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2007 r. z urządzeń stanowiących 

własność Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla Nerwowo i Psychicznie 

Chorych Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Ciborzu; 

Oraz zmianę w punkcie 5 c w tytule uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe, polegającą na dopisaniu w tytule uchwały 

po wyrazie „podatku” wyrazów „oraz zwolnień”; 

W ich miejsce zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następujących uchwał 

e) w sprawie przedmiotu i zakresu działania stałych komisji Rady Gminy w Skąpem 

f) w sprawie zmiany w sprawie powołania komisji ds. BudŜetu, Finansów , Rolnictwa i 

Działalności Gospodarczej 

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru Wice-Przewodniczącego Rady Gminy 

w Skąpem 

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy w 

Skąpem 



Przeprowadzono głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad w wyniku, którego został 

jednogłośnie przyjęty. 

Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Sprawozdanie Wójta poprzedniej kadencji o stanie Gminy. 

4. ZłoŜenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego; 

b) określenia wysokości stawek podatku oraz zwolnień od nieruchomości na terenie 

Gminy Skąpe; 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Skąpe; 

d) zmiany Uchwały Nr XXXVI/213/2005 Rady Gminy Skąpe z dnia 21 grudnia 2005r.                 

w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe na rok 2006; 

e) w sprawie przedmiotu i zakresu działania stałych komisji Rady Gminy w Skąpem 

f) w sprawie zmiany w sprawie powołania komisji ds. BudŜetu, Finansów , Rolnictwa i 

Działalności Gospodarczej 

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru Wice-Przewodniczącego Rady Gminy 

w Skąpem 

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy w 

Skąpem 

6. Przyjęcie protokołu z  I Sesji Rady Gminy Skąpe. 

7. Zamknięcie obrad. 

Ad3  

Punkt ten dotyczył sprawozdania Wójta poprzedniej kadencji o stanie Gminy. 

 Pan Wójt przedstawił za pomocą projekcji multimedialnej kompendium 

najwaŜniejszych danych mijającej kadencji. Na początek przedstawił wykonanie budŜetu 

2002 – 2007 oraz powiedział o dochodach Gminy na przestrzeni tych pięciu lat, które zostały 

podwojone. Ponadto Pan Wójt zobrazował wydatki z 2002 r., które były zdecydowanie 

wyŜsze, niŜ w latach następnych. Pan Wójt poinformował zebranych, Ŝe  było to wynikiem 

procesu oszczędzania w kolejnych latach. Dodał, Ŝe  wszelkie decyzje podejmowane o 

wydatkach gminy począwszy od najmniejszych jednostek – przedszkoli, szkół były 

podejmowane po uprzednim uzgodnieniu z nim. Jak powiedział Pan Wójt opłacało się,  bo w 



2004 Gmina uzyskała płynność finansową, i w tej chwili sytuacja finansowa wygląda 

bezpiecznie. Dodał, Ŝe z całą pewnością sytuacja finansowa gminy jest obecnie stabilna. Pan 

Wójt wyjaśnił, Ŝe to co zostało osiągnięte nie odbyło się kosztem mieszkańców. Szczegółowo 

omówił sprawy podatkowe, informując zebranych, Ŝe są one zdecydowanie niŜsze niŜ w 

2002. Pan Wójt powiedział., Ŝe w głównej mierze był to wynik pomniejszenia kosztów 

działania gminy ale takŜe efekt pozyskania środków spoza gminy, gdzie w większości były to 

pieniądze pochodzące z Unii Europejskiej. Pan Wójt poinformował, Ŝe Gmina pozwoliła  

sobie na pomoc rolnikom w związku z klęską suszy  umarzając podatek rolny co 

spowodowało, Ŝe wpłaty wrześniowe i listopadowe były zdecydowanie mniejsze. 

Podsumowując Pan Wójt powiedział, Ŝe niekwestionowaną nagrodą za te wszystkie działania 

w czasie trwania kadencji jest otrzymana Nagroda HIT. W tym miejscu Pan Wójt 

podziękował wszystkim, Ŝycząc jednocześnie powodzenia, wytrwałości i zapału w dalszej 

pracy. 

Ad. 4 

Punkt ten dotyczył złoŜenia ślubowania przez nowo wybranego Wójta 

Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak poinformował, Ŝe zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym Pan Zbigniew Woch obowiązany jest złoŜyć wobec Rady Gminy 

Skąpe ślubowanie w celu objęcia obowiązków Wójta. 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta o złoŜenie ślubowania.  Pan Zbigniew Woch 

objął pełnienie obowiązków Wójta Gminy z chwilą złoŜenia wobec Rady Gminy ślubowania 

o następującej treści „Obejmując Urząd Wójta Gminy uroczyście ślubuję, Ŝe dochowam 

wierności prawu a powierzony mi Urząd sprawować będę, tylko dla dobra publicznego 

i pomyślności mieszkańców gminy. Ślubuję, tak mi dopomóŜ Bóg” 

Następnie głos został udzielony panu Józefowi Działo sołtysowi Międzylesia. Pan 

Sołtys w swoim wystąpieniu pogratulował Panu Wójtowi wygranej w wyborach. śyczył Panu 

Wójtowi wszystkiego najlepszego, duŜo zdrowia oraz dalszego zaangaŜowania w sprawy 

Gminy i mieszkańców. Następnie pogratulował wybranym Radnym poinformował Radnych, 

Ŝeby pamiętali o współpracy  z sołtysami. 

Ad. 5 

Punkt 5 dotyczył podjęcia uchwał w sprawie: 

Pan Olczak poinformował, Ŝe najpierw Radni przegłosują uchwały a później zostanie 

przedstawiona krótka prezentacja multimedialna obrazująca wysokość stawek podatków. 

Dodał, Ŝe prezentacja została przygotowana przez Skarbnika Gminy – Pana Jarosława Wisza, 

a omówiona zostanie przez Wójta Gminy – Pana Zbigniewa Wocha. 



1. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie obniŜenia 

średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego. Skarbnik Gminy – Pan Jarosław 

Wisz poinformował, Ŝe w uchwale następuje zmiana, w ostatnim paragrafie, który 

otrzymał brzmienie – „uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 dni od ogłoszenia w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego i obowiązuje od 01.01.2007r. oraz 

podlega ogłoszeniu poprzez rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń na terenie gminy.” 

Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

2. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku oraz zwolnień od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe. 

Wszystkie Komisje wyraziły pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

3. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Skąpe. 

Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXVI/213/2005 Rady Gminy Skąpe z dnia 21 grudnia 2005r.                 

w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe na rok 2006. Wszystkie Komisje 

wyraziły pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały został 

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Po przegłosowaniu projektów uchwał została przedstawiona prezentacja 

multimedialna.  Stawki podatku od nieruchomości i podatku rolnego w Gminie zostały 

zobrazowane na tle ościennych gmin. Pan Wójt szczegółowo omówił jak kształtowały się 

stawki, jakie proponuje państwo, jakie ustalono na posiedzeniach komisji oraz jakie są w 

ościennych gminach. Dodał, Ŝe przypis wynikający z podjętych dzisiaj uchwał na rok 2007 

jest niŜszy niŜ był 5 lat temu. 

O głos została poproszona Radca Prawny Urzędu – Pani Leontyna Przewłocka-

Grzegorczyn w celu wyjaśnienia powodu usuniętych z obrad, i wprowadzonych do obrad 

nowych uchwał. 



Pani Radca wyjaśniła, Ŝe jeśli chodzi o wycofanie uchwały w sprawie określenia form 

deklaracji informacji podatkowej, to nie musi być ona podjęta, poniewaŜ nie została ostatnio 

uchwalona na rok podatkowy 2006 więc moŜe obowiązywać równieŜ w 2007 r. Dodała, ze w 

uchwale tej nic się nie zmieniło, stąd tutaj uzasadnione było wycofanie jej. Drugą kwestię 

jaką wyjaśniła Pani Radca to jest wycofanie dwóch uchwał dotyczących zatwierdzenia taryfy 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Dodała, Ŝe tutaj 

zaistniała taka sytuacja, która dotychczas się nie zdarzała. Jak powiedziała Pani Radca 

Prawny wynikła ona z tego, Ŝe kadencja Rady skończyła się 27 października. Wyjaśniła, Ŝe 

jeŜeli przedsiębiorstwo złoŜy wniosek do organu stanowiącego o zatwierdzenie taryfy, 

zgodnie z ustawą 70 dni wcześniej, aniŜeli taryfa zacznie obowiązywać, czyli Ŝeby taryfa 

weszła od 1 stycznia 2007r., ten wniosek musiałby wpłynąć najpóźniej 22 października. Pani 

Radca dodała, Ŝe ten wymóg 70 dni był wypełniony, natomiast następny dotyczący tego Ŝe 

Rada ma zatwierdzić tę taryfę po 45 dniach od daty wpłynięcia wniosku jest niedotrzymany 

poniewaŜ termin ten upłynął 4 grudnia a więc był to maksymalny termin, kiedy ewentualnie 

moŜna było przyjąć tę uchwałę. Wyjaśniła, Ŝe przepis przewiduje taką sytuację jeŜeli Rada 

nie zatwierdzi taryfy w w/w terminie, czyli 45 dni od wpłynięcia wniosku, to po weryfikacji 

wniosków przez Wójta i jego akceptacji wyda on zarządzenie w sprawie stawek za wodę i 

ścieki obowiązujących od 1 stycznia 2007 r.  

Ostatnia sprawa, którą wyjaśniła pani Radczyni dotyczyła wyboru Przewodniczącego          

i Wice-Przewodniczącego. Jak powiedziała Pani Radczyni Organ Nadzoru uwaŜa, Ŝe ta 

uchwała ma wadę proceduralną. Dodała, Ŝe Organ Nadzoru zaleca, Ŝe Rada jeszcze musi 

przegłosować w głosowaniu jawnym uchwałę o stwierdzeniu wyboru. 

Pan Przewodniczący przeszedł do uchwał, które zostały wprowadzone do obrad.  

5. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie przedmiotu i 

zakresu działania stałych komisji Rady Gminy w Skąpem. Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

6. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany w 

sprawie powołania komisji ds. BudŜetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej. Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe w w/w uchwale po punkcie 5 

dodaje się punkt 6 o treści Cecylia Matus – członek. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały 

został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



7. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie wyboru Wice-Przewodniczącego Rady Gminy w Skąpem. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W 

wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu 

8. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy w Skąpem. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W 

wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 6 

Przed przystąpieniem do tego punktu obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zapytał 

czy są jakiekolwiek zastrzeŜenia do protokołu I Sesji Rady Gminy Skąpe. Wyjaśnił, Ŝe 

protokół z poprzedniej Sesji zawsze jest wyłoŜony na stoliku w sali sesyjnej. Zapytał czy 

Państwo Radni po zapoznaniu się z treścią protokołu wnoszą jakieś poprawki lub 

zastrzeŜenia. PoniewaŜ zastrzeŜeń nie było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który 

został jednogłośnie przyjęty. 

Pan Przewodniczący Mirosław Olczak w imieniu swoim, Radnych i wszystkich 

zebranych podziękował, pogratulował i wręczył kwiaty panu Wójtowi. 

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w obradach II Sesji 

Rady Gminy. Zamknął obrady II Sesji Rady Gminy.  

 


